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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Süli János, tárca nélküli miniszter (a Paksi 
Atomerőmű két új blokkja tervezéséért, megépítéséért és üzembe helyezéséért felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Előbb a gödör, aztán az engedély?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
Sajtóinformációk szerint a kormány arra készül, hogy bizonyos építési műveleteket (az alapokhoz 
szükséges gödör kialakítását) már a létesítési engedély kialakítása előtt lehetővé tesz az orosz 
generálkivitelező számára. Bizonyára Ön is tisztában van vele, hogy ez a lépés ellentétes lenne a 
hazai nukleáris és építési szabályozással, és normális esetben nem lenne megoldható – nemhogy 
egy atomerőmű-építésnél, de még egy családi háznál sem. A Roszatom (mint az elmúlt hónapokban 
kiderül) nem rendelkezik az európai és a magyar előírásoknak megfelelő, engedélyezésre alkalmas 
tervekkel, a tervdokumentációt folyamatosan módosítani, alakítani kell, ilyen körülmények között –
amikor még maga a kivitelező sem tudja, hogy pontosan mit fog építeni – felelőtlenség engedélyt 
adni egy, az alapok formáját determináló munkagödör kialakítására. Hiszen amennyiben utólag 
változtatni kell a terven, akkor a munkagödröt is át kell alakítani, ami további késedelmet és 
költségnövekedést okoz.
Szeretném Önt emlékeztetni arra is, hogy Bulgáriának már van egy félbehagyott Roszatom-
beruházásból származó munkagödre, amely eddig egymilliárd eurójába került a bolgár 
adófizetőknek.
A létesítési engedély kiadása előtti munkakezdéshez történő magyar állami hozzájárulás kizárólag a 
Roszatom érdekeit szolgálja – a nukleáris biztonság szempontjával szemben –, és annak 
elleplezését, hogy a tervezett bővítési beruházás már az előkészítés időszakában megbukott.
Kérem szíveskedjék tájékoztatni róla, van-e a kormánynak ilyen terve, és ha igen, milyen 
jogszabály módosításokkal kívánják törvényessé tenni, illetve hogyan tervezik megszerezni hozzá a 
hasonló próbálkozásokat már többször visszautasító Európai Bizottság hozzájárulását.
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